
Herluflille Møllelaug 

Generalforsamling den 21.marts 2023 

Sted: Kirkely, Tybjerg Bygade 10B 

Referent: Per Gliese 

Antal deltagere: Seks personer, ud over bestyrelsen (Fraværende = Jens Lyhne) 

1. Velkomst ved formand Peter Castberg 

Peter Castberg bød de fremmødte i salen velkommen. 

 

2. Valg af dirigent 

Svend Hellisen blev foreslået som dirigent, og valgt 

 

3. Beretning ved formanden 

Peter Castberg oplæser beretning fra 2022. 

Ingen kommentarer til beretningen fra salen. Beretning godkendt. 

 

4. Regnskab ved Kassereren (Edel Larsen) 

Edel Larsen gennemgik det revidere regnskab. 

Vi har pt 32 kontingenter og som andre foreninger, en urimelig udgift til de gebyrer og minus renter 

banken tager. (ca. 3.000 kr.) 

Trods et år med en masse indkomne fondsmidler, (ca.190.000 kr.) har vi grundet vores mange 

aktiviteter et lille underskud på ca.  6.327,60 kr. 

Svend Hellisen (vores dirigent) fortalte at vores bank (Spar Nord) forventer at nedsætte renten i løbet 

af året. Positivt i forhold til det kommende regnskab. 

Ingen spørgsmål til regnskabet, som blev godkendt af generalforsamlingen. 

 

5. Fastsættelse af kontingent 

Bestyrelsen foreslog kontingent uændret til 200 kr. Forslaget blev godkendt af generalforsamlingen. 

 

6. Aktiviteter 2023 v/ Jens Lyhne 

Da Jens Lyhne var syg overtog Peter Castberg dette punkt.  

Der er pt planlagt følgende aktiviteter på og ved møllen: 

Tre besøg fra omegnens plejehjem, to familie dage (4160) aktiviteter og Dansk Mølledag som i år er 

den 18. juni 2023. Derudover er Jens Peter Hansen i gang med at bygge en rampe til trappen ind til 

møllen, til gavn for de handicap besøgende som kommer i kørestol.      

Vi har planer om at bygge et shelter ved vores bålplads.                                                                                                      

Det er også tid til at møllens vinger, omgang og gelænder skal males her hen over sommeren. 

Rønnebæksholm har forespurgt møllelauget, om det er muligt de kan få malet nogle af de specielle 

gamle kornsorter de dyrker på deres marker, hvilket vi har sagt ja til. 

Jens Lyhne er stadig i gang med søgning af fonde til det kommende års aktiviteter. 

 

7. Indkomne forslag 

Der var ingen forslag kommet. 

 

8. Valg af bestyrelse 

På valg var:  

Peter Castberg (modtog ikke genvalg) 



Tage Christensen (modtog ikke genvalg) 

Jens Lyhne (modtog genvalg) 

I stedet for Peter Castberg som går ud af bestyrelsen, blev suppleant Jens Peter Hansen foreslået. Jens 

Peter Hansen modtog valget og blev valgt ind i bestyrelsen. 

I stedet for Tage Christensen som også valgte at gå ud af bestyrelsen, blev Henrik Hjorth Hansen valgt 

ind i bestyrelsen. 

 

9. Valg af suppleanter 

På valg var: 

Peter Bay Christensen og Jens Peter Hansen (begge modtog genvalg) Da Jens Peter Hansen valgte at gå 

ind i bestyrelsen i stedet for Peter Castberg, skulle vi vælge en ny suppleant. 

Her meldte Brian Beck sig som ny suppleant, i stedet for Jens Peter Hansen. 

Hele bestyrelsen samt suppleanter var nu fuldtallig. Bestyrelsen besluttede at konstituere sig på 

næstkommende bestyrelsesmøde. 

 

10. Valg af bilagskontrollør og bilagskontollørsuppleant 

På valg var: 

Svend Hellisen og John Salling Andersen (begge modtog genvalg) og begge blev genvalgt 

 

11. Eventuelt 

Bestyrelsens sekretær Per Gliese, bød de nye velkommen i bestyrelsen, og takkede både formand og 

næstformand, for deres tro tjeneste i møllelauget gennem 20 år. De har begge heldigvis lovet, at give 

en hånd med i lauget, når der sker aktiviteter på møllen. 

Ingen øvrige emner under dette punkt 

 

Herefter takkede vore dirigent, Svend Hellisen for god ro og orden under hele generalforsamlingen. 

 

 

 

 

 

 


